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PROTOKÓŁ nr XLV/2010  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  

w dniu 24 lutego 2010 roku w godzinach 10
00

 – 12
00 

 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
Radni obecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Roman   Dębski,  
4. BoŜenna  Dunat,   
5. Mieczysława  Gajewska,  
6. Grzegorz  Gorlo,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz, 
9.Stanisław  Kulikowski,  

10. Andrzej  Matusiewicz,  
11. Włodzimierz  Marczewski,  
12. Marzena  Nalepa,  
13. Krzysztof  Ołowniuk,   
14. Ryszard  Ołów,  
15. Ryszard  Perkowski,  
16. Anna   Ruszewska,  
17. Ewa   Sidorek,  
18. Stanisław  Sieczkowski,  
19. Sławomir  Szeszko,  
20. Tadeusz  Szymańczyk,  
21. Andrzej  Turowski,  
22. Mieczysław  Urbanowicz,  
23. Tadeusz  Zamaro.  

 
lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, 
sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, 
przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

− listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XLV obrady Rady Miejskiej powitał 
Czesława Renkiewicza oraz Marka Buczyńskiego – Zastępców Prezydenta 
Miasta Suwałk, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama 
Karczewskiego – Sekretarza Miasta, przybyłych gości oraz internautów.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
Porządek obrad radni otrzymali wraz materiałami i zawiadomieniem o zwołaniu 
sesji.  
Włodzimierz Marczewski poinformował Radę, Ŝe na wniosek Zastępcy 
Prezydenta Miasta Czesława Renkiewicza – załącznik nr 6 do protokołu – 
temat ujęty w Planie pracy Rady Miejskiej na rok 2010 w punkcie 2  
pn. Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy  
ze stowarzyszeniem Innovation Circle Network (IC Network) oraz ze współpracy 
z miastami partnerskimi w 2009 roku przewidziany do realizacji w lutym będzie 
przedmiotem pracy Rady Miejskiej w marcu br.  

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady 
Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XLV obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLIV/10 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 stycznia 2010 r.  

5. Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 2010 roku  
na terenie miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki 
zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Izby Wytrzeźwień 
w Suwałkach.  

8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
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na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu 
Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  
i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym 
zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ 
jednostka samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne 
publiczne formy wychowania przedszkolnego, a takŜe szkołom  
i przedszkolom niepublicznym oraz osobom prowadzącym inne niepubliczne 
formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających  
do organizacji zawodów finałowych XVII Ogólnopolskiej Olimpiady 
MłodzieŜy w Sportach Halowych „Podlaskie – 2011” w trzech dyscyplinach 
sportu w Suwałkach.  

12. Interpelacje i zapytania radnych.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałki.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/268/08 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 2008 r. w sprawie 
podwyŜszenia kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością oraz 
dopłaty z tytułu obsługi kredytów zaciągniętych przez Spółkę  
na budowę budynków komunalnych.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w  Suwałkach Spółka  z o. o.  
na lata 2010 – 2014.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
gruntów mienia gminnego w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty 
odszkodowania.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 rok.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka 
Krajewskiego na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach.  

19. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

20. Wnioski i oświadczenia radnych.  

21. Zamknięcie obrad. 
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Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XLIV/10 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół XLIV sesji został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, 
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 23 lutego 2010 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XLIV/10 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach zostały przyjęte bez uwag.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 27 stycznia 2010 r. 
– załącznik nr 7 do protokołu.    

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
27 stycznia 2010 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych  
w 2010 roku na terenie miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie 
świadczeń opieki zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział 
Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 15 lutego 
2010 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Zdzisław Koncewicz oznajmił, Ŝe w br. suwalskie jednostki słuŜby zdrowia 
otrzymały na poszczególne procedury procentowo mniej pieniędzy niŜ w 2009 
roku. Utrudni to dostęp do świadczeń zdrowotnych oraz spowoduje wydłuŜenie 
kolejek do specjalistów. Stwierdził, iŜ samorząd powinien wystosować sprzeciw 
do Narodowego Funduszu Zdrowia wobec takiego podziału środków.  
 

Barbara Konopko wyjaśniła, iŜ zabezpieczenie świadczeń zdrowotnych  
na 2010 rok nastąpiło na podstawie aneksowania umów zawartych  
ze świadczeniodawcami na lata 2009 – 2011. Uzgodnieniom stron podlegała 
kwota zobowiązania i warunki finansowania w poszczególnych zakresach 
świadczeń. Generalnie w 2010 roku przeznaczono ponad 55 mln. zł mniej niŜ  
w roku 2009. Wpłynęło to na wysokość kontraktów zawartych z placówkami 
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ochrony zdrowia. W jej opinii placówki z terenu Suwałk nie zostały gorzej 
potraktowane od innych z terenu województwa podlaskiego. Przy podziale 
środków uwzględniano kontrakty ubiegłoroczne, a takŜe wykonanie tych 
kontraktów w roku 2009.  
 

Marek Buczyński poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Suwałk  
z Przewodniczącym Rady Miejskiej zaprotestowali trzykrotnie do NFZ 
przeciwko wysokości kwot przeznaczonych na opiekę zdrowotną, szczególnie 
na działalność ośrodka rehabilitacyjnego oraz hospicjum. W odpowiedzi na 
protesty dyrekcja Podlaskiego Oddziału NFZ podała argument, iŜ Ministerstwo 
Zdrowia przewidziało w 2010 roku mniej środków na większość procedur,  
niŜ w 2009 roku i dlatego więcej pieniędzy do dyspozycji nie będzie.  
 

Zdzisław Koncewicz podtrzymał swój wniosek, aby Rada Miejska 
wypracowała na następną sesję projekt stanowiska wyraŜającego sprzeciw 
wobec takiej sytuacji  
 

Włodzimierz Marczewski uznał, iŜ zgodnie z wnioskiem, radnego Zdzisław 
Koncewicz przygotuje projekt stanowiska, które zostanie przedstawione na 
następnych obradach Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z tym 
Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 2010 roku  
na terenie miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki 
zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia została przyjęta.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku.  
 

Projekt uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego w sprawie przekształcenia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 

Tadeusz Szymańczyk dodał, Ŝe wprowadzenie przedmiotowego projektu   
do zaopiniowania w trybie nagłym uniemoŜliwiło konsultację ze specjalistami. 
Zwrócił się z prośbą o przedstawienie opinii środowiska lekarskiego w tej 
sprawie, która była prezentowana na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa.  
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Marek Buczyński wyjaśnił, Ŝe tryb pracy nad projektem przedmiotowej 
uchwały został zdeterminowany faktem, iŜ 8 lutego 2010 roku wpłynęło pismo  
od pana Bogusława Dębskiego Wicemarszałka Województwa Podlaskiego 
prośbą o wyraŜenie opinii Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie projektu 
uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego w sprawie przekształcenia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku w terminie 30 dni  
od dnia otrzymania korespondencji. Władze miejskie zwróciły się  
o opinię na ten temat do Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego 
w Suwałkach oraz do Delegatury Okręgowej Izby Lekarskiej w Suwałkach.  
W opinii środowiska lekarskiego oraz Ordynatorów Oddziałów Chirurgii 
Dziecięcej, Ortopedii i Laryngologii likwidacja oddziału Chirurgii Dziecięcej, 
Urologii, Ortopedii i Laryngologii w Wojewódzkim szpitalu w Białymstoku  
nie będzie stanowiło istotnego utrudnienia dostępu do opieki medycznej w tym 
zakresie. Podobny zakres oferują oddziały Chirurgii Dziecięcej, Ortopedii  
i Laryngologii SP Wojewódzkiego w Suwałkach. Problem stanowi natomiast 
likwidacja Poradni Laryngologicznej z Pracownią Audiologiczną, która  
w pewnym stopniu utrudni mieszkańcom Suwałk i okolic dostęp do opieki 
zdrowotnej w zakresie audiologii, poniewaŜ w Suwałkach brak jest specjalistów 
w tym zakresie usług. W przypadkach trudnych kieruje się około 20 pacjentów 
rocznie na konsultacje specjalistyczne do ośrodków audiologicznych. 
Ewentualnie naleŜałoby rozszerzyć zakres tych usług w Uniwersyteckim 
Szpitalu Klinicznym w Białymstoku. Inny problem stanowi Poradnia 
Preluksacyjna z Pracownią USG. Ze względu na niski kontrakt Poradni 
Preluksacyjnej w Suwałkach część dzieci była diagnozowana w Białymstoku. W 
wypadku gdyby NFZ umoŜliwił zwi ększenie kontraktu Poradni Preluksacyjnej 
w Samodzielnym Publicznym Szpitalu Wojewódzkim w Suwałkach, w wyniku 
likwidacji Poradni Preluksacyjnej przy ul. Wołodyjowskiego w Białymstoku 
mógłby poprawić opiekę nad dziećmi z Suwałk i okolic.  
 

Grzegorz Gorlo stwierdził, iŜ sytuacja w słuŜbie zdrowia jest zła i zanosi się na 
to, Ŝe będzie jeszcze gorsza. Trudno jest w tak szybkim tempie podejmować 
decyzję o likwidacji placówki w Białymstoku, która zgodnie z opinią 
środowiska lekarskiego moŜe uderzyć bezpośrednio w pacjentów Suwałk  
i okolic. Jego zdaniem radni powinni mieć więcej czasu na przeanalizowanie 
problemu i podjęcie trafnej decyzji. W obecnej chwili winni głosować przeciw, 
albo wstrzymać się od głosu.  
 

Ryszard Ołów przyznał, Ŝe wszelkie zmiany rodzą obawy. Przypomniał,  
iŜ wiele kontrowersji wzbudzał temat sprywatyzowania Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w mieście. Dziś widać pozytywne skutki podjętych działań. 
Podstawową opiekę zdrowotną świadczą podmioty prywatne, a budynki nadal 
pozostały własnością miasta. Samorząd województwa podlaskiego 
odpowiedzialny za swoje podmioty próbuje wprowadzić reorganizację i prosi 
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nas o opinię. Zgodził się z obawami przedmówcy, iŜ pochopne podjecie decyzji 
moŜe mieć daleko idące skutki. Zastanawiał się jakie będą konsekwencje, jeŜeli 
samorząd suwalski wstrzyma się od wydania opinii w tym zakresie.  
 

Marek Buczyński przypomniał, iŜ Wicemarszałek zwrócił się z prośbą  
o wydanie opinii w terminie 30 dni od dnia otrzymania korespondencji. Dodał, 
iŜ nie wyraŜenie opinii teŜ będzie opinią.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   –   8 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –  11 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/414/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej przekształcenia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku   
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Izby 
Wytrzeźwień w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 13do protokołu.  
 
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta  
UCHWAŁA nr XLV/415/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie zmiany Statutu Izby Wytrzeźwień w Suwałkach  
– załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad pkt. 8  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, Ŝe z przedłoŜonym materiałem zapoznała się 
Komisja Oświaty i Wychowania na posiedzeniu w dniu 16 lutego 2010 r.  
Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag w związku z powyŜszym Sprawozdanie z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego zostało przyjęte do wiadomości.  
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu 
Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili innych uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/416/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia 
Nauczycieli w Suwałkach  
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  
i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym 
zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ 
jednostka samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne 
publiczne formy wychowania przedszkolnego, a takŜe szkołom  
i przedszkolom niepublicznym oraz osobom prowadzącym inne 
niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały z autopoprawką  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili innych uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz autopoprawką:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/417/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji suwalskim 
szkołom i przedszkolom publicznym zakładanym i prowadzonym przez 
osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostka samorządu terytorialnego oraz 
osobom prowadzącym inne publiczne formy wychowania przedszkolnego,  
a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz osobom prowadzącym 
inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających 
do organizacji zawodów finałowych XVII Ogólnopolskiej Olimpiady 
MłodzieŜy w Sportach Halowych „Podlaskie – 2011” w trzech dyscyplinach 
sportu w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Stanisław Sieczkowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili innych uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
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Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/418/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie podjęcia działań zmierzających do organizacji zawodów 
finałowych XVII Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzie Ŝy w Sportach 
Halowych „Podlaskie – 2011” w trzech dyscyplinach sportu w Suwałkach  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Ad pkt. 12  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Ryszard Perkowski  
1. Zapytał, jakie są plany w stosunku do Policealnej Szkoły Medycznej  

w Suwałkach. Pojawiły się pogłoski o planowanej likwidacji szkoły  
i włączeniu jej w struktury Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej.  

2. Apelował, aby w kaŜdej szkole była zagwarantowana opieka 
stomatologiczna.    

3. Zapytał, czy słuŜby miejskie dbają o droŜność oblodzonych studzienek 
odpływowych.   

 

Zdzisław Koncewicz zwrócił się z prośbą o montaŜ ogranicznika prędkości  
na ulicy Mereckiego, od strony wjazdu z ulicy Wojska Polskiego.  
 

Andrzej Matusiewicz nawiązał do interpelacji Ryszarda Perkowskiego  
w sprawie Policealnej Szkoły Medycznej. Wiadomo juŜ, Ŝe nie będzie likwidacji 
szkoły. NiezaleŜnie od tego chciał wiedzieć, jakie jest stanowisko władz 
miejskich w tej sprawie oraz czy pomysłodawca zwrócił się do suwalskiego 
samorządu o opinię w tej sprawie. W jego opinii likwidacja tej szkoły byłaby 
zamknięciem drogi kształcenia dla osób, które z róŜnych przyczyn nie zdały 
matury, a nadal chcą podwyŜszać swoje kwalifikacje zawodowe.  
 

Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radny.  
 

Większością głosów została podjęta 
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UCHWAŁA nr XLV/419/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałki  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/268/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 2008 r. w sprawie 
podwyŜszenia kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością oraz 
dopłaty z tytułu obsługi kredytów zaciągniętych przez Spółkę na budowę 
budynków komunalnych.  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 30 do protokołu.  

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 31 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radny.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/420/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
zmieniająca uchwałę nr XXVII/268/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 
29 października 2008 r. w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością oraz dopłaty z tytułu obsługi kredytów 
zaciągniętych przez Spółkę na budowę budynków komunalnych  
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w  Suwałkach 
Spółka z o. o. na lata 2010 – 2014.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  

– załącznik nr 34 do protokołu.  

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/421/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów 
i Kanalizacji w  Suwałkach Spółka  z o. o. na lata 2010 – 2014  
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
gruntów mienia gminnego w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty 
odszkodowania.  
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 38 do protokołu.  

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 39 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/421/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę gruntów mienia gminnego w celu 
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zwolnienia się z zobowiązania zapłaty odszkodowania  
– załącznik nr 40 do protokołu. 
 

Ad pkt. 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 r.  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały z autopoprawkami  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Ewa Sidorek przedstawiła opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/423/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2010 r.  
– załącznik nr 43 do protokołu. 
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka 
Krajewskiego na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach.  
 

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinie Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 44 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLV/424/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 lutego 2010 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka Krajewskiego na działalność 
dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach   
– załącznik nr 45 do protokołu. 
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Ad pkt.19  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
Ryszardowi Perkowskiemu w sprawie Policealnej Szkoły Medycznej.  
Poinformował, iŜ uczestniczył w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 
Podlaskiego w spotkaniu z udziałem dyrekcji Policealnej Szkoły Medycznej, 
władz PWSZ, pana Jacka Piorunka członka zarządu województwa podlaskiego. 
Z jego spostrzeŜeń wynika, Ŝe koncepcję przekazania Policealnej Szkoły 
Medycznej do prowadzenia przez PWSZ naleŜy traktować w kategorii pomysłu, 
a nie propozycji. Finałem dyskusji było podjecie decyzji o pozostawieniu szkoły 
w dotychczasowych strukturach.  
 

Andrzejowi Matusiewiczowi – w sprawie opinii o pomyśle likwidacji 
Policealnej Szkoły Medycznej oznajmił, iŜ nie było Ŝadnego wniosku o opinię w 
tej sprawie, ani do komisji sejmiku województwa ani do samorządu 
suwalskiego. Dodał, iŜ z jego wiedzy wynika, Ŝe pomysł narodził się „pięć 
minut” przed rozpoczęciem obrad sejmiku wojewódzkiego, takŜe trudno było 
poznać opinie komisji merytorycznych oraz Miasta.  
 

Ryszardowi Perkowskiemu w sprawie opieki stomatologicznej w szkołach 
oznajmił, iŜ obecnie funkcjonuje 7 gabinetów stomatologicznych w suwalskich 
jednostkach oświatowych, w których świadczone są usługi zarówno dla 
młodzieŜy szkolnej jak i osobom dorosłym. Na dzień dzisiejszy nie ma 
zapotrzebowania na zwiększenie ilości gabinetów.  
 

Czesław Renkiewicz –  
Ryszardowi Perkowskiemu w kwestii czyszczenia kratek odpływowych 
zamontowanych na kanalizacji deszczowej poinformował, iŜ odpowiedzialni 
pracownicy Miejskiej Dyrekcji Inwestycji na bieŜąco dokonują przeglądów  
i czyszczenia kratek do studzienek. Zachęcił mieszkańców osiedli domów  
jednorodzinnych, aby równieŜ wykazali zainteresowanie i udroŜniali kratki 
spływowe znajdujące się w ich sąsiedztwie, aby zapobiec gromadzeniu się wody 
na ulicach.  
 

Zdzisławowi Koncewiczowi w kwestii montaŜu zwalniacza prędkości na ulicy 
Mereckiego od strony wjazdu z ulicy Wojska Polskiego przyznał, iŜ niektórzy 
kierowcy rozwijają tam nadmierną prędkość. Obiecał, Ŝe specjaliści ruchu 
drogowego przeanalizują zasadność montaŜu spowalniacza na tym odcinku. 
Nadmienił, iŜ ulica Mereckiego została zgłoszona we wniosku  
do wojewody o dofinansowanie jej przebudowy w ramach Narodowego 
Programu Dróg Lokalnych, ale projekt nie został zakwalifikowany.  
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Ad pkt. 20 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Włodzimierz Marczewski  
1. W związku z tragedią jaka miała miejsce w godzinach na budowie Centrum 

Plaza w Suwałkach zaapelował, aby minutą ciszy uczcić pamięć tragicznie 
zmarłych pracowników z Radomia.  

2. Przypomniał radnym, iŜ  z dniem 30 kwietnia br. mija termin składania 
oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2009 roku oraz  
w okolicznościach jeŜeli dotyczy to radnego, innych oświadczeń i informacji.  

3. Poinformował, iŜ na ręce Prezydenta Miasta wpłynęło pismo od pana Marka 
Twardowskiego Podsekretarza Stanu Ministerstwa Zdrowia w sprawie opinii 
Ministerstwa Zdrowia o profilaktycznych szczepieniach przeciwko rakowi 
szyjki macicy. Kopia pisma jest dostępna w Biurze Rady Miejskiej. Pismo to 
zostanie równieŜ przekazane do wiadomości przedstawicielom inicjatywy 
uchwałodawczej w tej sprawie.  

 

Ad pkt. 21  
Zamknięcie obrad.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
31 marca 2010 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Przewodniczący zamknął obrady XLV sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Na tym protokół zakończono.  
 
 
               Przewodniczący  
             Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

                   Włodzimierz  Marczewski  

 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach   


